

论文

混合励磁同步发电机电压控制原理分析与实现

哈尔滨工业大学电气工程及自动化学院, 黑龙江哈尔滨150001

摘要:

为解决永磁发电机输出电压不可控的问题,研究了一种新型结构的混合励磁同步发电机.利用有限元方法计算了电机中永磁和电励磁的磁场分布.根据对永磁发电机输出电压的要求,制定了励磁调节系统的控制策略,讨论了调节过程.为验证混合励磁同步发电机的电压调节能力,设计制造了2.5 kW实验样机及励磁调节系统,并进行实验测试.结果表明:空载运行时,混合励磁同步发电机输出电压为永磁与电励磁部分的合成电势;负载运行时,随着负载的增加,通过调节励磁电流的大小改变了气隙磁通,输出电压稳定在135 V.

关键词: 混合励磁 同步发电机 原理;结构 磁通量调节

Principle Analysis and Implementation of Voltage Control of Hybrid Excitation Synchronous Generator

Department of Electrical Engineering, Harbin Institute of Technology, Harbin 150001, China

Abstract:

A novel hybrid excitation synchronous generator (HESG) was developed to solve the problem that the output voltage is uncontrollable in permanent magnet generator. The magnetic flux distribution of both the permanent magnet section and the excitation section in the HESG were computed using finite element method. According to the demand for the output voltage, a control strategy for the excitation regulation system was made, and the operation process of this system was discussed. To verify the output voltage control capability of the HESG, a 2.5 kW generator and its regulation circuit were designed and produced, and then tested by experiment. The experimental results show that for no-load running, the output voltage of the HESG was equal to the resultant electric potential of the permanent magnet section and the excitation section; and that for load running, the HESG was able to vary the gap flux to maintain the constant terminal voltage (135V) by adjusting the excitation current as the load increased.

Keywords: hybrid excitation synchronous generator principle structure; magnetic flux regulation

收稿日期 2008-11-20 修回日期 网络版发布日期 2010-02-26

DOI: 10. 3969/j. issn. 0258-2724. 2

基金项目:

国家863计划资助项目(2007AA09Z214)

通讯作者:

作者简介:

参考文献:

本刊中的类似文章

文章评论 (请注意:本站实行文责自负, 请不要发表与学术无关的内容!评论内容不代表本站观点.)

扩展功能

本文信息

- Supporting info
- PDF (708KB)
- [HTML全文]
- 参考文献

服务与反馈

- 把本文推荐给朋友
- 加入我的书架
- 加入引用管理器
- 引用本文
- Email Alert
- 文章反馈
- 浏览反馈信息

本文关键词相关文章

- 混合励磁
- 同步发电机
- 原理;结构
- 磁通量调节

本文作者相关文章

- 付兴贺
- 邹继斌
- 齐文娟

PubMed

- Article by Fu, X. H.
- Article by Ju, J. B.
- Article by Ji, W. J.

反馈人	<input type="text"/>	邮箱地址	<input type="text"/>
反馈标题	<input type="text"/>	验证码	<input type="text"/> 1156